
Arbejdsorganisering i landbruget for 2024  
Oplæg til punkt på landbrugskoo-møde d. 15.01.24 
 
 
Landbrugsteams’ne har beskrevet opgaver og skemaerne er på landbrugskoo’s bord, før de sendes 
videre til hovedkredsen. Opgaven i landbrugskoo er nu at justere og prioritere overordet 
landbrugsmæssigt set og ved brug af opdeling af opgaver i base 1, 2 og 3.   
 
En del nye teams er blevet beskrevet. En hel del af opgaverne i disse nye teams har været udført 
sidste år og tidligere, måske med færre personer end ønskværdigt. Nu er opgaverne formaliseret i 
højere grad – mandatbeskrivelser er lavet og opgaverne beskrevet.  
 
Med de nye teams, og med de ændringer der sker i landbruget med omlægning til mere 
regenerativ landbrug (udvidelse af køkkenhaven og nye planer for marken), kan vi se at der måske 
bliver flere opgaver end sidste år. Hvor mange opgaver landbruget kan løfte i 2024, skal vi prøve at 
få en fælles forståelse for på dette møde. Og med den forståelse vi opnår, skal forsamlingen gøre 
sit til at varetage prioritering - når og hvis det er nødvendigt. Vi skal helst kunne overkomme det vi 
planlægger, ikke mindst for trivslens og arbejdslystens skyld.  
 

Info forud for drøftelse 
 
Herunder kommer informationer til forberedelse af snakken om emnet. Først lister med overblik 
over hvilke teams der klarede sig ok godt med den bemanding de havde i 2023 og derefter teams, 
som det sled mere på at udføre de planlagte opgaver, eller i få tilfælde, som ikke fik udført alle 
opgaver pga. manglende hænder. Landbruget fik udført 1000 vis af fantastisk gode og vigtige 
opgaver i 2024.  
 
Teams, som havde nogenlunde ok med arbejdskraft i 2023: 

• Nye permenente bede 

• Flerårige grøntsager i vangen 

• Volontører 

• Høst (fik dog flere arbejdsressourcer af et par omgange) 

• Mikroliv 

• Vand 

• Bi 

• Ænder 

• Køkkenhaven 

• Frugthaven 
 
Teams, som var meget udfordret pga. mangel på arbejdskraft: 

• Drivhusene 

• Engros salg 

• Økonomistyring 

• Konservering 

• Høns 

• Desuden har Anders gartner givet udtryk for at han godt kunne have brugt flere mennesker 
på fælles arbejdssøndage til marken.  
 



Med det i mende, kan vi kigge på oversigten over de teams som alt i alt foreslås til 2024.  
 

Teamliste for 2023 og foreslået liste for 2024  
 

 

2023 2024 

 Landbrugsråd 

Maskinteam Maskinteam 

Markgrønt Køkkenhave 

Frugthave Frugthave 

Drivhuse  Drivhus/e 

Flerårige grøntsager Flerårige grøntsager 

Høsteteam Høsteteam 

Bier Bier 

Gl. perm. bede  
Nye permenete bede Jordbær 

Hønseteam Hønseteam 

Høns, avlsgruppe Høns, avlsgruppe 

Ænder Ænder 

Vand i landbruget Vand i landbruget 

Konservatorium Konservatorium 

Mikroliv Mikroliv 

 Så og prikle 

 Lager og tørring 

 Engros 

 Cider 

 Økonomistyring 

 Voluntører 
 
 
 
 
 
 
  



Personer i landbruget 
 
I 2023 har der været ca. 59 aktive personer som har drevet landbruget.  
I 2024 har vi cirka samme aktive gruppe, dog formoder vi at 3-4 personer mere vil være aktivt 
tilknyttet. Landbruget skal altså dække egne opgaver med samme eller lidt flere arbejdsressourcer 
end sidste år. En del af jer tager ansvar og opgaver i mere end et landbrugsteam – I er kun talt 
med en gang. Folk der tager ansvar i både landbrug og andet område er talt med. 
 
Spørgsmålet er: Kan landbruget dække den nye liste af teams med ca. samme antal aktive som 
sidste år, eller få flere? 
 
Her er en liste over teams som kræver flere folk, end der var i dem sidste år?  
(de mørkeste kræver flest folk) 
 

2024 Mangler folk 
Landbrugsråd Landbrugsråd 
Maskinteam Maskinteam 
Køkkenhave Køkkenhave 
Frugthave  
Drivhus/e ? Drivhus/e  
Flerårige grøntsager  
Høsteteam  
Bier  
Jordbær  
Hønseteam Hønseteam 
Høns, avlsgruppe Høns, avlsgruppe 
Ænder  
Vand i landbruget  
Konservatorium Konservatorium 
Mikroliv  
Så og prikle  
Lager og tørring Lager og tørring 
Engros Engros 
Cider  
Økonomistyring Økonomistyring 
Voluntører  

 

Marken (måske kun 
woofere) 

  
 
 



Prioritering er nødvendig 

 
Hvordan ønsker landbruget at prioritere?  
Kunne man lukke et eller flere teams? 
Kunne man omprioritere opgaver i visse teams fra base 2 til base 3? (man kan se teamskemaerne 
igennem inden mødet – de ligger på Permanettet).  
Hvordan får landbruget en plan alle kan overskue? 
 
Som facilitator af punktet, spørger jeg (Mette) om dette (ikke så rare spørgsmål): 
Skulle vi skære ned på dyrehold? Hvilke dyr giver mest nytte? 
Skulle vi skære ned på mængden af grønsagsproduktion? Hvilke dele af landbruget er af højest 
værdi for fællesskabet? 
Hvor kan vi eventuelt effektivisere?  
 
 
Vi gennemgår det hele på LandbrugsKOO, og håber at komme i mål med en plan, som alle synes 
lyder realistisk.  
 
Vel mødt 
 
Kh Mette K. 
Team Org.fac.beslutning 
 
 
 


